國立臺灣師範大學理學院第148次(112學年度第1次)院務會議紀錄

College of Science, National Taiwan Normal University (NTNU)

Minutes for the 148th College General Affairs Meeting, first meeting of 2nd Semester of AY 2023

時間:112年8月24日(星期四)

Time: Thur., Aug. 24th, 2023

地點:公館校區綜合館2樓交誼廳及通訊會議

Venue: Lounge of Conference Center in Gongguan Campus and Online Meeting

Chair: JEIN-SHAN, CHEN Meeting Record Taken by SHANG-PU, QIAN

出席人員:

Attendee:

傅副院長祖怡 Tsu-Yi Fu	許志農主任 Chih-Nung Hsu	林俊吉教授 (請假) Chun-Chi Lin	夏良忠教授 Liang-Chung Hsia	林文欽主任 Wen-Chin Lin
陳啟明教授 Chi-Ming Chen	吳文欽教授 Wen-Chin Wu	呂家榮主任 (吳學亮副主任代理) Chia-Jung Lu	簡敦誠教授 (請假) Tun-Cheng Chien	李冠群院長 Guan-Chiun Lee
林登秋教授 Teng-Chiu Lin	謝秀梅教授 Hsiu-Mei Hsieh	陳卉瑄主任 Hui-Hsuan Chen	謝奈特教授 (請假) J. Gregory Shellnutt	方瓊瑤主任 Chiung-Yao Fang
陳柏琳教授 Berlin Chen	劉湘瑤所長 Shiang Yao Liu	方偉達所長 (施友元老師代理) Wei-Ta Fang	洪軾凱同學 (請假) Shikai Hong	許哲瑋同學 (請假) Zhewei Hsu
焦俊翔同學 (請假)			22248	

列席人員:

In attendance:

蔡明剛教授 Ming-Kang Hsai 洪煜同學 Hongyu

Chun-Hsiang

jiao

甲、主席報告(略)

A. Chair's Report(ellipsis)

乙、上次院務會議決議暨執行情形報告

B. Resolutions and Implementation Reports from the Previous Meeting

項次	案 由	決議	執行情形
Items	Subject	Resolution	Project Execution
-	追認本校理學院、科技與工程學院與日本九州大學綜合理工學研究院新簽署碩士雙聯合作協議案 Confirm the newly signed agreement of double master degree program between the College of Science, College of Technology and Engineering and the Institute of Integrated Science and Technology of Kyushu University in Japan.	照案通過 Passed as proposed	依決議執行。 Executed as previous meeting's resolution.
	本院及科技與工程學院與日本大阪 大學工學研究科(Graduate School Of Engineering / School Of Engineering Osaka University)新簽署「學術交流 協議書」及「學生交換備忘錄」案 The newly signed documents, "Academic Exchange Agreement" and "Student Exchange Memo" between COS, SOSTE and School Of Engineering Osaka University.	照案通過 Passed as proposed	依決議執行。 Executed as previous meeting's resolution.
11	本院與日本東北大學理學研究科 (Graduate School Of Science, Tohoku University)新簽署「學術交流協議書」 及「學生交換備忘錄」案 The newly signed document, "Academic Exchange Agreement" and "Student Exchange Memo" between COS and Graduate School Of Science, Tohoku University.	照案通過 Passed as proposed	依決議執行。 Executed as previous meeting's resolution.
四	追認物理學系與印度理工學院羅克分校 The Indian Institute of Technology Roorkee (IIT-ROORKEE) 物理學系、電子與通訊工程學系簽訂雙聯碩士學位學制合作協議書案 Confirm the signed agreement of Double Master Degree Program Collaboration between Department of Physics, Electronics and Communication Engineering of Indian Institute of Technology Roorkee.	照案通過 Passed as proposed	依決議執行。 Executed as previous meeting's resolution.
五	擬具本院「教師評審準則」第九條、 第十條及第十九條修正案 Proposed amendments to Articles 9, 10 and 19 of the "Teacher Evaluation Criteria" of our college.	照案通過 Passed as proposed	依決議執行。 Executed as previous meeting's resolution.

項次	案 由	決議	執行情形
Items	Subject	Resolution	Project Execution
六	擬具本院「教師評鑑準則」第四條、 第四條之一、第五條、第八條、第十 條、第十一條、第十二條修正案 Proposed amendments to Article 4, Article 4-1, Article 5, Article 8, Article 10, Article 11, and Article 12 of the Institute's "Teacher Evaluation Criteria".	照案通過 Passed as proposed	依決議執行。 Executed as previous meeting's resolution.
t	有關生命科學系擬裁撤該系「中等學校教師生物教學碩士在職專班」、「生命科學系生物教學碩士在職專班」以及「生命科學系生物與地球科學教學碩士在職專班」案 Regarding the case where the Department of Life Sciences plans to abolish the department's "In-service Master's Program in Biology Teaching for Secondary School Teachers", "Inservice Master's Program in Biology Teaching in the Department of Life Sciences" and "In-service Master's Program in Biological and Earth Science Teaching in the Department of Life Sciences".	照案通過 Passed as proposed	依決議執行。 Executed as previous meeting's resolution.
Л	有關本院於校務會議之教師代表組成方式案 A proposal regarding the composition of teacher representatives in our school at school affairs meetings.	一、112學年各系所依 上表「合計」 上表「合計」, 位人一位教長 後一傳副院 由由席。 二、每學年下份) 會議定期 令 一 一 一 一 一 一 一 一 一 一 一 一 一 一 一 一 一 一	依決議執行。 Executed as previous meeting's resolution.

決定:通過備查。

Decision: passed for review

丙、提案討論

C. Motions

提案一

提案單位:理學院

Proposal 1 Proposed by: College of Science

案由:有關本院擬與泰國瑪哈沙拉堪大學教育學院(Faculty of Education, Mahasarakham University)簽署MOU一案,提請審議。

Subject: The signed agreement of MOU between COS and Faculty of Education, Mahasarakham University in Thailand, please discuss.

說明:

- 一、本校教育學院與瑪哈沙拉堪大學教育學院業已於112年5月30日線上舉行國際合作討論會議,該校教育學院院長Dr. Chowwalit Chhkhampaeng及副院長Dr. Jiraporn Chano將帶領師長及研究生共七名於112年10月19日至20日蒞臺參與2023 Annual Conference of the Asia-Pacific Association for Teacher Education。
- 二、瑪哈沙拉堪大學教育學院擬與本校進行後續合作計畫,更因本院在科學教育與數學 教育領域發展卓越,爰期望與本院、教育學院簽署院級單位合作備忘錄。
- 三、檢附與瑪哈沙拉堪大學教育學院之簽約申請書及合作交流協議書(如附件1-1、附件1-2)。

決議: 照案通過。

Resolution: Passed as proposed

提案二

提案單位:科學教育研究所

Proposal 1 Proposed by: Graduate Institute of Science Education

案由:有關科學教育研究所與印尼瑪琅州立大學簽署MOU及學生交換合約一案,提請審議。

Subject: The signed agreement of MOU between the Graduate Institute of Science Education and Malang State University, Indonesia, please discuss.

說明:

- 一、本案業經科學教育研究所112年7月19日111學年度第2學期第2次所務會議審議通過。
- 二、該所與瑪琅州立大學之合作協議書及學生交換約擬於112學年度第1學期完成本校行政流程及雙方簽署,預定於112學年度第2學期(113年2月)實施。
- 三、檢附與瑪琅州立大學之簽約申請書、合作交流協議書及學生交換合約(如附件2-1、附件2-2及附件2-3)。

決議: 照案通過。

Resolution: Passed as proposed

提案三

提案單位:理學院

Proposal 3 Proposed by: College of Science

案由:本院擬成立「智慧運算導向永續發展研究中心」一案,提請審議。

Subject: The institution intends to establish a "Smart Computing-Led Sustainable Development Research Center" project and requests for review.

說明:

- 一、依據本校「中心設置及管理辦法」及「中心設置及管理辦法施行細則」之規定,擬 成立「智慧運算導向永續發展研究中心」為隸屬於理學院之院級中心。
- 二、檢附「中心設置申請書」及「中心營運規劃書」、「中心設置章程」(如附件3-1、附件3-2及附件3-3供參。

决議: 酌修文字後,通過。

Resolution: Passed after revising the text

提案四

提案單位:地球科學系

Proposal 4

Proposed by: Department of Earth Science

案由:有關地球科學系擬裁撤該系「地球科學教學碩士在職專班」一案,提請審議。

Subject: Regarding the proposed discontinuation of the "Master's Program in Earth Science for In-Service Teachers" within the Department of Earth Sciences, please discuss.

說明:

- 一、本案業經地球科學系112年6月6日111學年度第6次系所務會議決議同意裁撤該專班。
- 二、經查本系地球科學教學碩士在職專班業已於100學年度停招,另經教務處研教組確 認其碩士在職專班已無在學學生,得裁撤該專班。
- 三、檢附該班裁撤申請書,如附件4。

決議:照案通過。

Resolution: Passed as proposed

丁、臨時動議

D. Extemporaneous Motions

- 一、建議於學生需使用之校內各系統能完善雙語化標示,方便不諳中文之學生使用。
- 1. It is recommended to enhance bilingual labeling in various on-campus systems that students need to use, making it easier for non-Chinese-speaking students to navigate.
- 二、本校跨域科技產業創新研究學院願意有償租借各單位空間,歡迎學院及各系所提供 空間供該院學生使用。
- 2. The School of Cross-Domain Science and Technology Industry Innovation Research of our school is willing to rent the space of each unit for a fee, and welcomes the college and departments to provide space for the use of the students of the school.

戊、散會(下午12點55分)

E. Dismissed